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Zápis z členské schůze ZO VOS FF UK 4. 9. 2023 
 
 
Přítomných 18 členů  
14 přihlášených on-line 
 
Program členské schůze: 
1) Představení výboru 
2) Organizace stávky 
3) Založení stávkového výboru 
4) Informace o restrukturalizacích  
 
 
Po 17. hodině předseda Martin Hříbek zahájil členskou schůzi. 
1) Představení výboru 
- od 15:00 proběhla schůze nového výboru (Monika Brenišínová, Martin Hříbek, 

Jakub Izdný, Ondřej Vojtěchovský, Vít Zdrálek), který vzešel z červnových voleb, 
výbor se ustavil a zvolil si předsednictvo: 

- předseda: Martin Hříbek 
- místopředsedové: Monika Brenišínová, Vít Zdrálek 

- výbor se představil členům odborové organizace 
 
2) Organizace stávky 
- zpráva o složité situaci pracovníků některých VŠ proběhla médii (od pochodu 

Hodiny pravdy), stávka bude sdružovat i další aktéry z vysokoškolského prostředí, 
role odborů v plánované stávce je nezastupitelná, protože odbory mohou stávku 
oficiálně vyhlásit 

- předseda Hříbek informoval, že konzultoval možnosti stávky s právníkem ČMKOS 
- buď selže kolektivní vyjednávání (stanovuje přesné podmínky), např. 

v Olomouci už na jaře selhalo kolektivní vyjednávání 
- chceme jít spíše cestou stávky z jiných důvodů, respektive za sociální práva 
- právo na stávku je deklarováno v Listině základních práv a svobod, ale není 

detailně ošetřeno zákonem mimo rámec kolektivního vyjednávání 
- buď se na to lze dívat analogicky s kolektivním vyjednáváním nebo jako na 

méně detailně vymezený postup vzhledem k procesním podmínkám 
- šlo by tedy případně o stávku fakultní (za podmínky širší podpory) 
- jednalo by se o denní demonstrační stávku 17. října 2023 
- prvním krok – členská schůze má pověřit předsednictvo založením stávkového 

výboru 
- stávkový výbor by měl být cca 15 členů, v poměru 8:7 (8 členů za odborovou 

organizaci, kde základ bude tvořit stávající výbor odborové organizace) 
- kolem stávkového výboru by byl organizační tým (ZS a oddělení děkanátu) 

 
- proběhla diskuse přítomných členů o smyslu a charakteru stávky 
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3) Založení stávkového výboru 
 
Proběhla diskuse o velikosti, složení a reprezentativnosti budoucího stávkového 
výboru, zejména ve vztahu k THP. Na základě nominací z pléna bylo navrženo 
usnesení: 
 

 
Členská schůze ZO VOS FF UK 4. 9. 2023 ustavuje stávkový výbor ve složení Martin Hříbek, 
Monika Brenišínová, Vít Zdrálek, Ondřej Vojtěchovský, Jakub Izdný, Ondřej Pittauer, Anna 
Maříková, Veronika Erdélyiová, Helena Černá a pověřuje jej, aby pracoval na přípravě 
jednodenní stávky 17. 10. 2023 a zmocňuje jej k přijímání dalších členů a členek 
reprezentujících celou akademickou obec i neakademické zaměstnance a zaměstnankyně FF UK. 
Tato stávka se hlásí k celorepublikové iniciativě Hodina pravdy a jejím požadavkům. Zároveň 
členská schůze odborové organizace vyzývá Akademický senát FF UK, aby stávku podpořil 
usnesením na svém nejbližším zasedání. 
 

- PRO: 28 (18 přítomných a 10 online) 
- PROTI: 0 
- ZDRŽELI SE: 0 
- Usnesení bylo přijato.  

 
- Na základě proběhlé diskuse jsou navržena další dvě usnesení týkající se rozšíření 

výboru ZO VOS FF UK z důvodů rozšíření agendy výboru a jeho širší 
reprezentativnosti: 

 
Návrh usnesení: 
Členská schůze podporuje návrh na rozšíření výboru ZO VOS FF UK na sedm členů. Dává 
výboru za úkol, aby připravil realizaci tohoto kroku po právní stránce na příští výroční schůzi. 
 

- PRO: 26 (15 přítomných a 11 online) 
- PROTI: 0 
- ZDRŽELI SE: 0 
- Usnesení bylo přijato.  

 
Návrh usnesení: 
Členská schůze dává výboru za úkol projednat s právníkem možnou změnu volebního systému, 
který zohlední zastoupení všech skupin zaměstnanců a doktorandů FF UK ve výboru. 
 

- PRO: 26 (15 přítomných a 11 online) 
- PROTI: 0 
- ZDRŽELI SE: 0 
- Usnesení bylo přijato.  

 
 
4) Restrukturalizace 
- Výbor informoval o problému, který vznikl na UVES, když Jana Kitzlerová (dále 

JK) a Ilja Lemeškin (dále IL) byli propuštěni pro nadbytečnost. Odbory to 
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rozporovaly. JK byla nejprve neprodloužena smlouva, proti čemuž se ohradila 
právní cestou. Bylo dosaženo smíru a JK byla v březnu přijata zpět na fakultu, ale 
záhy obdržela výpověď pro nadbytečnost. JK patří k vědecky úspěšnějším a 
oblíbenějším zaměstnancům. IL je nejlépe a nejvíce publikující člen ÚVES a 
v březnu tohoto roku zahájil jmenovací řízení, Stanislav Tumis ho hodnotil velice 
kladně, IL pravidelně slavil úspěch v soutěžích týkajících se monografií UK – jde 
tedy o špatný signál zaměstnancům fakulty, v době, kdy probíhá hodnocení 
akademiků. Podle vedení je IL nadbytečný, protože vyučuje baltistiku, která nemá 
studenty, tudíž je postradatelný. K našim námitkám nebylo přihlédnuto, částečně 
však vyhověli v tom, že IL byla nabídnuta pozice vědeckého pracovníka, kterou 
IL odmítl, protože to považoval za ponižující. Dochází k situaci, kdy lidé, kteří 
nemají tak kvalitní vědecké výsledky vyhazují lidi s kvalitnějšími výsledky. 

 
Na základě diskuse k tomuto bodu byl formulován návrh usnesení: 

 
Členská schůze dává výboru za úkol při jednání s vedením FF UK důrazně upozorňovat na 
zhoršující se jednání fakulty jako zaměstnavatele vůči zaměstnancům a doktorandům fakulty, 
zejména soustavné porušování zákoníku práce a souvisejících předpisů, mimo jiné v souvislosti 
s restrukturalizacemi a hodnocením pracovníků. V případě, že v tomto směru nedojde k 
nápravě, dostává výbor za úkol připravit nátlaková opatření zaměřená na dodržování předpisů 
a zlepšení situace. 
 

- PRO: 23 (15 přítomných a 8 online) 
- PROTI: 0 
- ZDRŽELI SE: 0 
- Usnesení bylo přijato.  

 
 
Zapsala: Veronika Erdélyiová 
 
Za správnost: Martin Hříbek 


